

ကာလရှည်ပဋိပက္ခများရှိ HARP Facility ၏ လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှု

၁။ ယေဘုယျအကြောင်းအရာနှင့် ခြုံငုံသုံးသပ်ချက်

ယနေ့ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ပဋိပက္ခများ၏ ၈၀%ကျော်သည် ကာလရှည်ပဋိပက္ခများဖြစ်ပြီး အများစုမှာ နိုင်ငံတကာအေဂျင်စီများအတွက် အလုပ်နေရာအချို့သို့မဟုတ် အားလုံးကို ကန့်သတ်ဝင်ရောက်ခွင့်များ ဖြစ်ပေါ်လာသည်။ ထိုသို့သောအခြေအနေများ၌ အကူအညီပေးပေးခြင်းတွင် ဒေသခံဝန်ထမ်းများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအပေါ် ကြီးစွာမှီခိုအားထားမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေသော စံပြုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ (SOPs)များလိုအပ်သည်။ အကြောင်းရင်းမှာ တာဝန်ခံမှုရှိစေရန်နှင့် မှန်ကန်သောသူများထံ အကူအညီများ ရရှိစေရေးအတွက် တာဝန်ခံမှု နှင့် ဆန်းသစ်သော နည်းလမ်းများ ရှိစေရန် ဖြစ်သည်။ ဤအရာသည် အသစ်အဆန်းမဟုတ်ပေ။ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သူများသည် ၂၀၂၀ ခုနှစ်ကတည်းက COVID-19 ကူးစက်ရောဂါ၏ ထပ်လောင်းဖိအားပေးမှုနှင့်အတူ နှစ်ပေါင်းများစွာကြာရှည်သောပဋိပက္ခတွင် အကူအညီပေးပို့ရန် တီထွင်ဆန်းသစ်သောယန္တရားများကို ရေးဆွဲဖော်ထုတ်ခဲ့ကြသည်။ အရှေ့အာဖရိကရှိ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများထံ ကြီးမားသော အတိုင်းအတာဖြင့် ငွေသားရရှိရန် မိုဘိုင်းလ်ဖုန်းဆိုင်ဆီဒီယားရှိ အကူအညီပေးပို့ခြင်းကို အတည်ပြုရန် GPS တက်ဂ်အသုံးပြုခြင်း(tagging)သည် ယင်းကဲ့သို့သော ယန္တရားများ၏ ဥပမာနှစ်ခုမျှသာဖြစ်သည်။

ကာလရှည်ပဋိပက္ခများတွင် အဝေးမှ အလုပ်လုပ်ခြင်း၏ ထိရောက်မှုကို လေ့လာမှုများနှင့် သင်ခန်းစာများတွင် ကောင်းစွာမှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ ၎င်းတို့မှ ခိုင်မာသောသက်သေအထောက်အထား ရလဒ်များရရှိခဲ့ကာ ဤအခြေအနေတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုပုံစံများကို မြှင့်တင်ရန် ကြိုးပမ်းစမ်းသပ်ထားသည့်ကိရိယာများဖြစ်ကြသည်။ အဓိက သင်ယူမှုတစ်ခုမှာ အဝေးမှ စီမံခန့်ခွဲမှုသည် နိုင်ငံတကာ အေဂျင်စီ/အလှူရှင်များနှင့် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများကြား ဆက်ဆံရေးကို ပြန်လည်စဉ်းစားရန် လိုအပ်ပြီး အလှူရှင်များသည် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် သေးငယ်သော ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများထံ လွှဲအပ်ရမည့်အစား လိုက်နာမှု တာဝန်ခံမှုအတွက် ဆက်လက်တာဝန်ယူရမည့် *မိတ်ဖက်* အဖြစ် ရှိရမည်ဖြစ်သည်။ အခင်းအကျင်းနှင့်ကိုက်ညီသည့် SOP များသည် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူအားလုံးမှ နားလည်သဘောပေါက်ပြီး သဘောတူထားသည့် ရှင်းလင်းပြတ်သားသော လုပ်ဆောင်မှုနည်းလမ်းများဖြင့် ဤပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၏ ပုံစံများကို ချမှတ်သင့်သည်။ အခြားသော သင်ယူမှုတစ်ခုမှာ ကာလရှည်ပဋိပက္ခများ လက္ခဏာဆောင်သည့် မတည်ငြိမ်သောနှင့် လျင်မြန်သော ဆက်စပ်ပြောင်းလဲမှုများကို တုံ့ပြန်ရန် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းတွင် လိုက်လျောညီထွေရှိရန် အချက်တစ်ချက် လိုအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ အဝေးမှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ အရေးပါပုံ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အလွှာအလိုက် ပဋိပက္ခ၊ နေရာ ရွှေ့ပြောင်းခြင်းခံရမှု၊ လိုအပ်ချက်များ တိုးပွားလာမှု၊ လူသားချင်းစာနာမှုအား လက်လှမ်းမီနိုင်ခြင်း ချို့တဲ့မှု၊ COVID-19 နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် စစ်အာဏာသိမ်းမှုတို့ကြောင့် ဝေးလံခေါင်သီသော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းအပေါ် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ မှီခိုအားထားမှု တိုးလာစေခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရှုပ်ထွေးသော ကာလရှည်ပဋိပက္ခ

မြန်မာနိုင်ငံသည် လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက ပဋိပက္ခ အမျိုးမျိုးကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။ ကာလရှည်ကြာ တည်ရှိနေသည့် လူမျိုးရေး လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများသည် အကြမ်းဖက်မှု၊ လူသားလိုခြံရေးဆိုင်ရာ စိုးရိမ်မှုများနှင့် ညံ့ဖျင်းပြီး နိုင်ငံရေး/စစ်ရေးအရ ဝင်ရောက်မှုတို့ မကြာခဏ ဖြစ်လေ့ရှိသည်။ ဆယ်စုနှစ်များစွာကြာ စစ်အုပ်ချုပ်ရေး၊ ၎င်းတို့နှင့် ရောနှောနေသော၊ အပေးအယူရှိသော ဒီမိုကရေစီအစိုးရများကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းတွင် သိသာထင်ရှားသော လူ့အခွင့်အရေးနှင့် IHL ချိုးဖောက်မှုများကို မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နှစ်နေရာလုံးသည် နှစ်ပေါင်းများစွာ ပဋိပက္ခများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေပြီး တိုးလာလျက်ရှိသည်ကို မြင်တွေ့နေရသည်။ ၎င်းနေရာများတွင် နှစ်ရှည်လများ ပဋိပက္ခ ဖုံးလွှမ်းနေပြီး လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုများ အထူးသဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် အဆက်မပြတ် တိုးလာနေသည်။ ပြည်နယ်နှစ်ခုစလုံးသည် ဒေသအနှံ့ အေဂျင်စီများအတွက် ဝင်ရောက်ခွင့် အလွန်အကန့်အသတ်ရှိပြီး ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိသူများထံတွင်လည်း အကဲဖြတ်စစ်ဆေးမှု နှင့် အစီရင်ခံစာဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များရှိသည်။ COVID-19 ဖြစ်ပွားမှုသည် မတည်ငြိမ်ဖြစ်နေပြီးသော အခြေအနေတစ်ခုသို့ နောက်ထပ် အခြေအနေတစ်ခု ထပ်ဖြည့်သကဲ့သို့ ဖြစ်နေသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် (၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လကုန်အထိ) အာဏာသိမ်းမှုအပေါ် အခြားနေရာများထက် တုံ့ပြန်မှု နည်းပါးသည်။ သို့သော် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ လိုအပ်ချက်များဆိုင်ရာ ယုံကြည်စိတ်ချရသော အချက်အလက်များကို စုဆောင်းရန် အထူးသဖြင့် NRS တွင် ခက်ခဲနေဆဲဖြစ်ပြီး လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများ တိုးလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အမှန်တကယ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ရှိနေသည်။ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များသည် များပြားနေပြီဖြစ်ပြီး စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများတွင် ဝန်ဆောင်မှုများ လွှမ်းခြုံမှု အားနည်းနေသည်။ ဆိုးရွားနေပြီဖြစ်သော အခြေအနေထက် ကျော်လွန်၍ ယိုယွင်းပျက်စီးလာနိုင်သည့် အန္တရာယ်များမှာ ကြီးမားပါသည်။ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတို့တွင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များသည် မြန်မာစစ်တပ်ကြား အာဏာသိမ်းမှုနှင့် ပဋိပက္ခများကို တုံ့ပြန်ခဲ့ပြီး တချို့သောအချိန်များတွင် KIA သည် တုံ့ပြန်မှု အမြင့်ဆုံးအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနေသည်။ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ (KIA အပါအဝင်) သည် ဆန္ဒပြလှုပ်ရှားမှုတွင် မဟာမိတ်ဖွဲ့ထားကာ ကချင်၊ NSS နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် တိုင်းရင်းသား ပဋိပက္ခများနှင့်အတူ ဆန္ဒပြသူများကို တစ်ပါတည်းစုပေါင်း အကြမ်းဖက် ဖိနှိပ်မှုများ ဖြစ်ပွားနိုင်သည့် အန္တရာယ်များ ကြီးထွားလာနေသည်။

အာဏာသိမ်းမှု၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများသည် ချက်ချင်းလက်ငင်းဖြစ်ပေါ် ပြီး ပြင်းထန်သည်- နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ အစိုးရဦးဆောင်သော ဝန်ဆောင်မှုများသည် နိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ရပ်တန့်သွားခဲ့ပြီး COVID-19 အန္တရာယ် ဆက်လက်ရှိနေချိန်တွင် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍကို အထူးထိခိုက်စေသည်။ ဘဏ်လုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများ ပြိုကျပြီး စစ်တပ်မှ အလွတ်သဘောငွေ ပေးချေမှု ယန္တရားများကို ပိတ်သိမ်းလိုက်ခြင်းကြောင့် အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းများ ရပ်တန့်သွားခြင်း၊ ထိခိုက်လွယ်သောသူများသည် မှီခိုနေရသော အသက်ကယ်အကူအညီကို မရရှိခဲ့ပေ။ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြသူများကို စစ်တပ်က အကြမ်းဖက်ဖြိုခွင်းမှု ပိုမိုပြင်းထန်လာသဖြင့် အာဏာသိမ်းမှု ပြင်းထန်သည့်နေရာများထက် ကျော်လွန်၍ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု လိုအပ်ချက်များ တိုးပွားလာနေသည်။

အာဏာသိမ်းပြီးနောက်၊ အလှူရှင်များနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများသည် အဆိုပါ HARP-F ရန်ပုံငွေများကို သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ (INGO များမှတစ်ဆင့်) အပါအဝင် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအပေါ် ယခင်ကထက် ပိုမိုမှီခိုအားထားနေကြပါသည်။ အကြောင်းအရင်းမှာ အာဏာသိမ်းမှုကို လိုလားသူများ သို့မဟုတ် တိုက်ရိုက်ပါဝင်ပတ်သက်သူများကို ထောက်ခံခြင်းမပြုရန် ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအား သင့်လျော်ပြီး ထိရောက်သောကိရိယာများနှင့် ပံ့ပိုးကူညီကာ ၎င်းနှင့် ၎င်းတို့၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို လေ့လာစောင့်ကြည့်နိုင်ခွင့် ရရမည် ဖြစ်သည်။

ဤစာရေးနေချိန်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများပြည်သူလိုခြံရံရေး သိသိသာသာ ဆိုးရွားလာပြီး သံရိုးများနှင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းအများအပြားမှ ဝန်ထမ်းများကို ရာထူးမှ ရုပ်သိမ်းလိုက်ခြင်းနှင့် ဒေသ သို့မဟုတ် နေရပ်များသို့ ပြန်လည်စေလွှတ်ခြင်းများရှိခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်း ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း အိမ်တွင် အလုပ်လုပ်ကြပြီး နိုင်ငံတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းများသည် လိုက်လျောညီထွေစွာ အလုပ်လုပ်နိုင်ရန် ၎င်းတို့ အလုပ်လုပ်နိုင်သော နေရာမှ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေရသည်။ ၎င်းသည် ရန်ပုံငွေမိတ်ဖက်ထံမှ အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူများသို့ ကွာဝေးမှု အဆင့်ကို တိုးစေပြီး အမှီအခိုကင်းသော ကြားခံများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို ပို၍အရေးကြီးလာစေသည်။ ၎င်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် နောက်ပြန်ခြေလှမ်းတစ်ရပ်အဖြစ် ကိုယ်စားပြုနေသော်လည်း၊ ကာလရှည်ပဋိပက္ခများရှိသော နေရာများအတွက် ဤဖြစ်ရပ်မှာ အထူးအဆန်းမဟုတ်ပေ။ SOP များနှင့် အကောင်းဆုံးအလေ့အကျင့်များသည် အလားတူအခြေအနေများအောက်တွင် အဝေးမှလုပ်ဆောင်မှုများအတွက် တည်ရှိနေကြသည်။ HARP-F သည် ဤအခြေအနေတွင် အလုပ်လုပ်ရန် ချဉ်းကပ်မှုနည်းလမ်းတစ်ခုကို ဖော်ဆောင်ခဲ့သည်။

၂။ HARP-F ၏ ချဉ်းကပ်မှု နည်းလမ်း

၁။ **ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ပါ** - HARP-F ချဉ်းကပ်မှုနည်းလမ်းသည် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ယုံကြည်စိတ်ချရသော ဆက်ဆံရေးအပေါ် မူတည်သည်။ HARP-F အနေဖြင့် - အစားထိုးခြင်းထက် - တုံ့ပြန်မှုကို ဦးဆောင်ရန် နိုင်ငံတွင်းစွမ်းရည်ကို တည်ဆောက်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတွင်းလုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များအား 'လုပ်နိုင်သည်' ဟူသောသဘောထားကို ခံယူရန်နှင့် ၎င်းတို့အား ထောက်ပံ့မှု၊ ဝယ်ယူမှု၊ ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် အကာအကွယ်ပေးရေးတို့တွင် လည်ပတ်မှုစနစ်များချမှတ်ရန် ပံ့ပိုးပေးသည်။ အကြောင်းအရင်းမှာ ပဋိပက္ခ၊ လက်လှမ်းမီမှု၊ နိုင်ငံရေး သို့မဟုတ် ကျန်းမာရေး အခြေအနေများ ဆိုးရွားနေသည့်တိုင် ၎င်းတို့သည် အမြင့်ဆုံးစွမ်းရည်များနှင့် အမြဲပြည့်မီကာ ပံ့ပိုးပေးအပ်နိုင်စေရန်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် မလိုလားအပ်သော အန္တရာယ်များယူကာ ဆောင်ရွက်နေသည်ဟု မဆိုလိုပါ။ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကဲ့သို့ပင် ကျွန်ုပ်တို့၏ အန္တရာယ်ရှိနိုင်သောအနီရောင်မျဉ်းများသည် မည်ကဲ့သို့ဖြစ်သည်ကို သိရှိပြီး ၎င်းတို့ အစပျိုးမှုထင်ရှားလာသောအခါတွင် ရပ်တန့်ပြီး လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်မည် ဖြစ်သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဒေသတွင်းနှင့် ကိုက်ညီအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း(localization) အစီအစဉ်နှင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မှုမှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာဒေသခံ ဆောင်ရွက်သူများနှင့် အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု မြင့်မားသော ဆက်ဆံရေးများ ခိုင်ခိုင်မာမာ ထူထောင်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ ဝန်ထမ်းများသည် ၎င်းတို့၏ လုပ်ငန်းစဉ်ကဏ္ဍအားလုံးတွင် ဤမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တိုက်ရိုက်အလုပ်လုပ်ဆောင်ခြင်း၏ ရလဒ်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုတွင် လျင်မြန်သွက်လက်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်စေမည့် ပြည်တွင်း CSO များကွန်ရက်နှင့် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏အာဏာသိမ်းမှုတုံ့ပြန်မှုသည် HARP-F ၎င်း၏ COVID-19 တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုအတွက် ရွေးချယ်ထားသော ကွန်ရက်ပေါ်တွင်တည်ဆောက်ထားသည်။ သို့သော် ခန့်မှန်းမရနိုင်သောအခြေအနေများကြောင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးရန်ပုံငွေအပေါ် ထပ်လောင်းအလေးပေးဆောင်ရွက်ထားသည်။

၂။ **လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်ကို မြှင့်တင်ပါ** - လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြုလုပ်ထားသော လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများသည် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ငွေကြေးမည်မျှ ကုန်ကျခံနိုင်ပြီး ပေးကမ်းနိုင်သည်ကို ရှုမြင်စေသည်။ ရန်ပုံငွေတစ်ဆင့်ယူ ဆောင်ရွက်နေသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအပေါ်မှီခိုအားထားမှု တိုးလာသည်နှင့်အမျှ အလှူရှင် HDs များမှ နိုင်ငံရေးစွန့်စားလိုစိတ်များ ကျဆင်းသွားနိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် HARP-F ကဲ့သို့သော အမှီအခိုကင်းသော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ဆောင်ရွက်သော လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် စွမ်းရည်ဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို အသိပေးနိုင်ကြောင်း ထပ်လောင်းအာမခံချက်တစ်ရပ်ကို ပေးစွမ်းနိုင်ပါသည်။ အလားတူ ၎င်းတို့သည် ပိုမိုသေးငယ်သော ရပ်ရွာအခြေပြုအဖွဲ့အစည်းများအား တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု ပြုလုပ်ရန် အလှူရှင်များ၏ ယုံကြည်မှုကို တိုးမြှင့်လာစေနိုင်သည်။

၃။ **အဝေးမှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်း စာအုပ်(RPP toolkit)ကို မိတ်ဆက်ပါ** - မိတ်ဖက်နှင့် ၎င်းတို့လုပ်ဆောင်နေသော သီးခြားအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီစေရန် toolkitကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြုလုပ်ပါ။ အချို့က အကူအညီများကို တိုက်ရိုက်ပေးပို့နေနိုင်သည်။ အချို့တွင်မူ ယင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးသော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းငယ်များ သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းငယ်များလည်း ရှိနိုင်သည်။ အချို့သည်လည်း စခန်းစီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီများနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ရန်လိုအပ်နိုင်သည်။ Toolkitတွင် အလှူရှင်များ/ရန်ပုံငွေယန္တရားများနှင့် မျှဝေထားသော အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စကားပိုင်းတစ်ခုတွင်

မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအား ပံ့ပိုးကူညီရန်အတွက် ပဋိပက္ခဖြစ်နေသော အဝေးစီမံခန့်ခွဲမှု စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများအတွက် အစားထိုးစံလုပ်ထုံးစံလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပါဝင်သည်။ ပရောဂျက်၏ အဆင့်တိုင်းအတွက်၊ မိတ်ဖက်ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ခြင်းမှ အကဲဖြတ်ခြင်းအထိ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် ဤစီမံခန့်ခွဲမှုများရှိသော အခြေအနေများတွင် စံတာဝန်ခံမှုအလေ့အကျင့်များကို လိုက်နာနိုင်စေရန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို အကြံပြုအပ်သည်။ SOP များ၏ အကျဉ်းချုပ် အကြံပြုချက်ကို အောက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

Toolkit တွင် ရန်ပုံငွေလျှောက်ထားသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် အဝေးမှ စီမံခန့်ခွဲမှု စီမံကိန်းဆိုင်ရာ HARP-F ချဉ်းကပ်မှုများ၊ RMP ဆက်စပ်အခြေအနေများရှိ ရန်ပုံငွေတစ်ဆင့်ယူ ဆောင်ရွက်နေသည့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ထပ်လောင်းမျှော်လင့်ထားသော လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်တို့ပါဝင်သည်။ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပဋိပက္ခတွင်း RMP အခြေအနေများတွင် HARP-F မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ပြည်တွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားရေး ဝန်ထမ်းများအတွက် စောင့်ရှောက်မှု တာဝန်များဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက် မှတ်စုလည်း ပါဝင်သည်။

<p align="center">အဝေးမှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် HARP-F ၏ စံလုပ်ငန်းစဉ်ပုံစံလုပ်ထုံး</p>
<p>HARP-F သည် အဝေးမှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၏ သီးခြားလိုအပ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီရန် စံလုပ်ငန်းစဉ်ပုံစံလုပ်ထုံး(SOPs) ကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် အကြံပြုထားသည်။ လိုက်လျောညီထွေအောင်ပြုလုပ်ထားသော SOPs ဆိုင်ရာ HARP-F ၏ လမ်းညွှန်ချက် မှတ်စုတွင် အောက်ပါ အကြံပြုချက်များ ပါဝင်သည်။</p> <p>၁။ လိုအပ်ချက်များ အကဲဖြတ်စစ်ဆေးမှု- ကြားဝင်ဖြေရှင်းမှုတစ်ခုအတွက် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော မျှတမှုတစ်ခုကို ပေးစွမ်းနိုင်ရန် အကဲဖြတ်မှုတစ်ခုတည်းအစား အရင်းအမြစ်အစိတ်အပိုင်းများစွာကြားမှ အချက်အလက်ကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်သည့် အလားအလာရှိသော ဒေတာကွာဟချက် နည်းစနစ်များကို လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ပြုလုပ်သည်။</p>

၂။ ငွေကြေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စာရွက်စာတမ်းများ- ယခင်စစ်ဆေးအတည်ပြုခြင်းနည်းလမ်းများ မရနိုင်တော့သောကြောင့် ငွေပေးချေမှုများအတွက် အထောက်အထားအခြေခံအဖြစ် ထပ်လောင်းဘဏ္ဍာရေးအချက်အလက်များ လိုအပ်နိုင်သည်။ ၎င်းတို့တွင် အချိန်ဇယားများ၏ အောင်လင်းဗားရှင်းများ၊ ပြေစာများအစား ရန်ပုံငွေအေဂျင်စီများနှင့် မှတ်စုများ ဖလှယ်ခြင်းများ ပါဝင်နိုင်သည်။ အထက်ပါဆောင်ရွက်မှုများသည် စာရွက်စာတမ်းများကို စုဆောင်းပြီး အတည်ပြုနိုင်သည်အထိ ယာယီအတိုင်အတာ ဖြစ်နိုင်သည်။ ထို့အပြင် ချိတ်ဆက်ထားပြီးသော ဘဏ်များအနေဖြင့် ရန်ပုံငွေများအား ကိုင်တွယ်စီမံခန့်ခွဲမှု မတတ်နိုင်ခြင်း သို့မဟုတ် မလိုလားခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ပါက ငွေပေးချေမှုအဆက်မပြတ်စေရန် ရန်ပုံငွေအေဂျင်စီများနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ဘဏ်စာရင်းအသစ်များ သို့မဟုတ် ငွေကြေးလွှဲပြောင်းမှုအေးဂျင့်အသစ်များကို အတည်ပြုရန် လိုအပ်နိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိအာဏာပိုင်များက အပတ်စဉ်နီးပါး ဘဏ်လုပ်ငန်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအသစ်များကို မိတ်ဆက်ပေးနေသဖြင့် အချို့သောအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းမဟုတ်သော အစီအစဉ်များဖြင့် ရှင်းလင်း၊ ရှိရှိသော စာရင်းစစ်လမ်းကြောင်းများနှင့် အလုပ်လုပ်နိုင်ရန် အရေးကြီးပါသည်။ ငွေကြေးလွှဲပြောင်းမှုများ (ဘဏ်နှင့် သို့မဟုတ် ဘဏ်ပြင်ပ)ဆိုင်ရာ အန္တရာယ်များကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိရှိနားလည်စေရန် အရေးကြီးသည်- လက်ရှိတွင်၊ ၎င်းကို ကိစ္စရပ်တစ်ခုချင်း၊ ငွေပေးငွေယူ-လွှဲပြောင်းမှုအခြေခံပေါ်တွင် လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့်၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် ဘဏ်များနှင့် ဖြစ်ရပ်တစ်ခုချင်းအလိုက် ငွေပေးငွေယူညှိနှိုင်းနေပါက၊ ယင်းသည် တားမြစ်ရန်မလိုအပ်သော်လည်း နားလည်သဘောပေါက်ရန်နှင့် ခွင့်ပြုရန် လိုအပ်သောကြောင့် ပေးပို့သူ၊ ဘဏ်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူအတွက် အန္တရာယ်ရှိနိုင်ချေ ရှိသည်ကို ပြသနေသည်။ ခိုင်မာသောဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ကျင့်သုံးရန်လိုအပ်သည်- ငွေပေးချေမှုတောင်းဆိုချက်များကို တင်သွင်းပြီး အတည်ပြုပေးသင့်ပြီး ပြေစာများကို ထုတ်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ၎င်းတို့ကို ပုံစံနှင့် ဖြန့်ချိရာတွင် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန်လည်း လိုအပ်သည်။ ငွေကြေးလွှဲပြောင်းမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆက်သွယ်ရေးသည် ကုန်သွယ်ရေးသော မီဒီယာတွင်သာ ကန့်သတ်ထားပြီး တရားဝင်အီးမေးလ်များ သို့မဟုတ် မက်ဆေ့ချ်များဖြင့် မပြုလုပ်ရပေ။

၁။ ထောက်ပံ့ရေး ကွင်းဆက်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စာရွက်စာတမ်းပြုစုခြင်း- ရန်ပုံငွေအေဂျင်စီများသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သောထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ၏ လျင်မြန်စွာရွေ့လျားနိုင်စေရန်အတွက် အချို့သောပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် အခြေအနေများအတွက် ဝယ်ယူအားသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကွဲပြားမှုကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်သည်။ ထို့အပြင်၊ ဈေးကွက်ကန့်သတ်ချက်ရှိသည့်နေရာတွင် တိုက်ရိုက်ဝယ်ယူမှု (ပြိုင်ဆိုင်မှုမရှိခြင်း) နှင့် လက်တွေ့မကျနိုင်မှုတို့ မဖြစ်စေရန် ခွင့်ပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ယာယီလုပ်ဆောင်ချက်တစ်ခုသာ ဖြစ်ပြီး ယှဉ်ပြိုင်မှုမရှိခြင်းကို ခုနှစ်ရန်အတွက် ပြန်လည်သုံးသပ်မှုအောက်တွင် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး၊ ထပ်လောင်းအတည်ပြုချက်များ သို့မဟုတ် အတည်ပြုချက်များ လိုအပ်နိုင်သည်။

၂။ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ တုံ့ပြန်ချက်နှင့် အစီရင်ခံခြင်း ယန္တရားများ- ဦးစားပေးရလဒ်များနှင့် လုပ်ဆောင်ချက်များအပေါ် အာရုံစိုက်ရန် အစီရင်ခံခြင်း ယန္တရားများကို ရိုးရှင်းအောင် ပြုလုပ်ထားမည်ဖြစ်သည်။ အလားတူ၊ တိုးတက်မှုနှင့် ငွေပေးချေမှု မှတ်တိုင်(milestone)များကိုလည်း ရိုးရှင်းစေမည် ဖြစ်သည်။ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ၏ တုံ့ပြန်ချက်များကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများအတွက် တုံ့ပြန်ချက်ပေးသည့် ယန္တရားများသည် ဆက်စပ်အခြေအနေတွင် သင့်လျော်စေရန် (ဆိုလိုသည်မှာ ဝတ်ဆိုင်အခြေခံမဟုတ်)ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ ။

၃။ ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှု- အဝေးမှ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာနှင့် သက်ဆိုင်သည့် စွမ်းရည်ကန့်သတ်ချက်များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းအသစ်များ၏ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များအား လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေနိုင်သည်။ သဘောတူညီချက်များ၊ အစီရင်ခံခြင်း နမူနာပုံစံများ၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာများကို အခြေခံလိုအပ်ချက်များအား အာရုံစိုက်ရန် ရိုးရှင်းစေမည်ဖြစ်ပြီး အချို့ကို ဒေသခံဘာသာစကားများသို့ ပြန်ဆိုနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ အချို့မှာ Enabling Grant ရန်ပုံငွေဖြင့်မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ဘာသာပြန်ဆိုပြီး ဖြစ်သည်။ အာဏာသိမ်းမှုကာလအတွင်း ကျွန်ုပ်တို့သည် အစီရင်ခံခြင်းဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များကို လျော့ချခဲ့ပြီး သတ်မှတ်ရက်များကိုလည်း မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့နှင့် အလှူရှင်များအတွက် သင့်လျော်သောအာမခံချက်နှင့် လိုက်နာမှုအဆင့်ဖြင့် ပံ့ပိုးလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို လက်ခံရရှိရန် အာရုံစိုက်ထားခဲ့ဖြစ်သည်။

၄။ စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်ခြင်း- HARP-F သည် ရိုးရှင်းပြီး အဝေးမှ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် သင့်လျော်သော နည်းလမ်းများစွာဖြင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအားထံမှ အချက်အလက်များကို ရယူနိုင်စေသည့် အပြန်အလှန်အကျိုးပြုသည့် ပလက်ဖောင်းကို အသုံးပြုထားသည်။ ယင်းပလက်ဖောင်းကို ဤနေရာတွင် တွေ့နိုင်သည်- PowerBi HARP-F MEAL Dashboard နောက်ထပ်အချက်အလက်များအတွက် အောက်ပါစာသားကိုကြည့်ပါ။ မိတ်ဖက်အထူးစိန်ခေါ်မှုများကြုံတွေ့နေရသည့်နေရာများတွင် ရန်ပုံငွေအေဂျင်စီများ၏ MEAL အစီအစဉ်များကို စိစစ်အတည်ပြုရန် ရည်ရွယ်ပြီး လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေမည်ဖြစ်သည်။ အခြားရွေးချယ်စရာ သို့မဟုတ် အစားထိုးညွှန်းကိန်းများ၊ အရင်းမြစ်များနှင့် အတည်ပြုခြင်းနည်းလမ်းများကို စွမ်းဆောင်ရည်ကို စောင့်ကြည့်လေ့လာနိုင်စေရန် ရန်ပုံငွေပံ့ပိုးသူနှင့်/သို့မဟုတ် မိတ်ဖက်မှ အသုံးပြုနိုင်သည်။ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းမှ စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းသည် ထိရောက်သောနည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ်နိုင်သည်။ အထူးသဖြင့် စာရင်းကောက်သူများကို ဦးတည်ရည်ရွယ်ထားသောနေရာများမှ ငှားရမ်းနိုင်ပြီး ထိခိုက်ခံစားရသူများ၏ ယုံကြည်စိတ်ချထားမှု ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၃။ အဝေးမှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ပြုလုပ်နိုင်သည့် HARP-F စနစ်များ

၁။ အမျိုးမျိုးသော အရင်းအမြစ်များမှ သတင်းအချက်အလက် - လိုက်လျောညီထွေမှု အဆက်မပြတ် ရှိစေရန် လိုအပ်ချက်အတွက် တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသော အခြေအနေများကို ဆက်လက်သိရှိရန် လိုအပ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် အရေးကြီးသော အချက်အလက်အရင်းအမြစ်များဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အချိန်နှင့်တပြေးညီ လွတ်လပ်သောအကြောင်းအရာဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရန်အတွက် ဝတ်အခြေခံပလက်ဖောင်းနှင့်

အီးမေးလ်ဝန်ဆောင်မှု [CASS](#)¹ ကို တည်ထောင်ထားသည်။ HARP-F ကိုယ်တိုင်သည်ပင် ကျွန်ုပ်တို့၏ လက်ရှိနှင့် ယခင်လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုနယ်ပယ်အားလုံးတွင် ဝန်ထမ်းများနှင့် မိတ်ဖက်ကွန်ရက်များကို ပေးထားသည့် ယုံကြည်စိတ်ချရသော အချက်အလက်အရင်းအမြစ်တစ်ခုလည်းဖြစ်သည်။ ထူထောင်ထားသည့် ရိုးရှင်းသော ဆက်သွယ်ရေးကိရိယာများကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အခြေအနေများ၊ လိုအပ်ချက်များ အကဲဖြတ်မှုများနှင့် အခြေအနေအစီရင်ခံစာများကို အသိပေးသည့် ဆက်စပ်အချက်အလက်များ အများအပြားကို စုဆောင်းသည်။

၂။ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်မှုအတွက် နည်းပညာအကူအညီ - မြန်မာနိုင်ငံသည် ယခုအချိန်အထိ အများအားဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများအတွက် အခင်းအကျင်းဖြစ်ခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သည့်ငါးနှစ်တာကာလအတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ နှင့် အစီအစဉ်ရေးဆွဲခြင်းများသည် ဆက်တိုက်ဆိုသကဲ့သို့ တိုးလာနေသည်။ အာဏာသိမ်းမှုသည် အလှူရှင်များ၏ ဗျူဟာများတွင် လူသားချင်းစာနာမှုနည်းလမ်းများဖြင့် ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ရန် ချဉ်းကပ်မှုအသစ် လိုအပ်သည်။ ကာလရှည်ပဋိပက္ခများတွင် 'လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုနည်းလမ်းများ' သည် ရေတို၊ အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်မှုများကိုသာ မဆိုလိုပါ။ ယင်းအစား၊ စီမံကိန်းများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် အခြေအနေပြောင်းလဲမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်နေချိန်တွင် အသက်ကယ်မှု ရလဒ်များကို အချိန်နှင့်အမျှ အတိုင်းအတာအလိုက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရမည် ဖြစ်သည်။ HARP-F သည် အလှူရှင်များ၏ မျှော်မှန်းချက်များနှင့်အညီ၊ ကျွန်ုပ်တို့ ပံ့ပိုးထားသည့် စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးများနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ၎င်း၏ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအား နိုင်ငံတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာနည်းပညာဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ပံ့ပိုးပေးပါသည်။ အာဏာသိမ်းမှုကို ကျွန်ုပ်တို့တုံ့ပြန်သည့်အခါ၊ ဘုံမဟာဗျူဟာနောက်ကွယ်မှ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေသော စီမံကိန်းများကို ပံ့ပိုးပေးရန်အတွက် ကျယ်ပြန့်သောအခန်းကဏ္ဍကိုလည်း ဤအကူအညီကို ပေးအပ်နိုင်သည်။

1 သုံးစွဲခွင့်ကို စကားဝှက်ဖြင့် ကာကွယ်ထားသည်။

၃။ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးခြင်း၊ အကဲဖြတ်ခြင်းနှင့် အကောင်းဆုံးအလေ့အကျင့် - အဝေးမှ စီမံခန့်ခွဲမှုသည် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ စောင့်ကြည့်မှုနှင့် အကဲဖြတ်မှုဆိုင်ရာ ပိုမိုမြင့်မားသော စံနှုန်းများနှင့် သက်ဆိုင်သည်။ HARP-F MEAL အဖွဲ့သည် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ CASS နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ကိုယ်ပိုင်စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးမှုများမှ စုဆောင်းထားသော ဒေတာအကြမ်းများကို အသုံးပြုသည်။ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုသည် လမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်ရောက်နေကြောင်း သေချာစေရန်၊ မရောက်ရှိနေပါက လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန်၊ နှင့် အဝေးမှတုံ့ပြန်မှုလုပ်ဆောင်ပုံနှင့် ဒေသအလိုက် တုံ့ပြန်မှုလုပ်ဆောင်ပုံနှင့်ပတ်သက်၍ သင်ခန်းစာများသင်ယူရန်ဖြစ်သည်။ အာဏာသိမ်းမှုတွင် HARP-F ပြီးဆုံးသည်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် သင်ယူမှုရင်းမြစ်တစ်ခု ပံ့ပိုးပေးရန်အတွက် ယခင်တုံ့ပြန်မှုများနှင့် ပေးပို့မှုနည်းလမ်းများမှ ကျွန်ုပ်တို့၏သင်ယူမှုအား အသုံးပြုနိုင်ပုံကို ပြန်လည်သုံးသပ်နေပါသည်။ ၎င်းတွင် ဒေသတွင်းနှင့် ကိုက်ညီအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း(Localization)၊ နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာဦးဆောင်သော အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု၊ အဝေးမှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများဖြင့် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်း နှင့် အဓိကတုံ့ပြန်မှုနယ်ပယ်များတွင် အထောက်အထားအခြေခံလိုအပ်ချက်များ အကဲဖြတ်စစ်ဆေးမှု (အာဟာရ WaSH၊ ငွေသား/အစားအစာ၊ ကာကွယ်ရေး) ကဲ့သို့သော အကြောင်းအရာများအတွက် သုတေသနများ ပါဝင်သည်။

၄။ ဆက်သွယ်ရေး - ကျွန်ုပ်တို့သည် ကာလရှည်ပဋိပက္ခအတွင်း လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများလုပ်ဆောင်ခြင်းအတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ၊ CASS နှင့် အခြားရင်းမြစ်များမှ ထုတ်ပေးသော ဒေတာ၊ အထောက်အထား၊ ဆက်စပ်သုံးသပ်ချက်နှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများကို စုစည်း၍ သင်ယူမှုပလက်ဖောင်းကို ဖော်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ သင်ယူမှုပလက်ဖောင်းသည် စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို သတင်းအချက်အလက်ပေးခြင်း၊ HARP-F သို့မဟုတ် UK မှ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာဖိုရမ်များတွင် ဦးဆောင်သော စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုများနှင့် မူဝါဒနှင့် အလေ့အကျင့်ပြောင်းလဲမှုတို့ကို ပံ့ပိုးကူညီပေးမည်ဖြစ်သည်။ အာဏာသိမ်းပြီးနောက် ကျွန်ုပ်တို့၏ အများပြည်သူနှင့် ဆက်သွယ်မှုများကို ခေတ္တရပ်ဆိုင်းထားသော်လည်း၊ ကျွန်ုပ်တို့တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ အသိပညာမျှဝေခြင်းအစီအစဉ်ကို ခြုံငုံ၍ ဖန်တီးထားသော ဝတ်ဆိုင်အသစ်တစ်ခုရှိသည်။ ၎င်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များမှ လုပ်ဆောင်နေသည့်အလုပ်များ၊ စည်းရုံးလှုံ့ဆော်မှုကိုပံ့ပိုးရန် ကျွန်ုပ်တို့၏အသိပညာအပေါ် တည်ဆောက်ထားသည့် အထောက်အထားများမျှဝေခြင်းနှင့် ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ဆောင်နေသော အကောင်းဆုံး လက်တွေ့စာတမ်းများနှင့် အကဲဖြတ်ခြင်းများအတွက် ထားသိုရာနေရာတစ်ခု ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

၅။ အကာအကွယ်ပေးခြင်း - ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ဝန်ထမ်းများ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့် ကျွန်ုပ်တို့ဝန်ဆောင်မှုပေးနေသော လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ၏ သုခချမ်းသာနှင့် ရပိုင်ခွင့်များကို ထိခိုက်စေနိုင်သည့် မည်သည့်လုပ်ရပ်များ သို့မဟုတ် အပြုအမူများအတွက်မဆို လုံးဝသည်းမခံသောချဉ်းကပ်မှုကို ခံယူထားသည်။ အထူးသဖြင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အမြတ်ထုတ်မှုနှင့် အလွဲသုံးစားပြုမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အာဏာ၊ အခွင့်အာဏာ၊ ယုံကြည်မှု သို့မဟုတ် အားနည်းချက်များကို အလွဲသုံးစားလုပ်ခြင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ခြင်း၊ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်း သို့မဟုတ် ကြိုးပမ်းခြင်း အန္တရာယ်များမှ တားဆီးရန် ဖြစ်နိုင်သည့် အဆင်အားလုံးကို လုပ်ဆောင်ပါမည်။ ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် အဆိုပါအန္တရာယ်များတွင် အနိုင်ကျင့်မှု၊ ထိပါးနှောင့်ယှက်မှု၊ မတရားဖိနှိပ်မှု၊ ခွဲခြားဆက်ဆံမှု၊ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးတိုက်ခိုက်မှု၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် နှုတ်ဖြင့် အလွဲသုံးစားပြုမှုများလည်း ပါဝင်သည်။ [အကာအကွယ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ HARP-F မူဝါဒများကို](#) ကြည့်ပါ။

၆။ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက် - ပဋိပက္ခများ ဆိုးရွားလာသည်နှင့်အမျှ ယုံကြည်စိတ်ချရသော ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည်။ ၎င်းတို့သည် ပဋိပက္ခတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသော လုပ်ဆောင်သူများမှ ပိတ်ဆို့ခြင်း သို့မဟုတ် လျော့ကျခြင်းများ ဖြစ်လာလေ့ရှိပြီး အကြီးစား နိုင်ငံတကာမှ လုပ်ဆောင်သူများ (UN အေဂျင်စီများ၊ INGO) ဝင်ရောက်ခွင့် ပိုမိုကန့်သတ်လာသောကြောင့် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများသည် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များ ဆက်လက်လည်ပတ်နေစေရန်အတွက် အရေးကြီးသောချိတ်ဆက်မှုကို ပေးစွမ်းနိုင်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတို့တွင် ကျွန်ုပ်တို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တည်ရှိဆဲ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များ၏ ထိရောက်မှု၊ ကန့်သတ်ချက်များနှင့် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်မှုဒဏ်ခံနိုင်မှုများကို နားလည်သဘောပေါက်ရန်နှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များ လက်လှမ်းမီမှုနှင့် ထိရောက်မှုအားကောင်းစေမည့် ရွေးချယ်စရာများကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်မည်ဖြစ်သည်။ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်အကဲဖြတ်မှုသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ကုန်စည်များရရှိနိုင်မှုကို ခြေရာခံပြီး ကုန်စည်ပစ္စည်းများ ပြတ်တောက်မှုကို တားဆီးရန် ဈေးကွက်အကဲဖြတ်မှုများနှင့် ပေါင်းစပ်မည်ဖြစ်သည်။

၇။ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်မှု - အဝေးမှနေ၍ စီမံခန့်ခွဲမှုနည်းလမ်းများအတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုသည် ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ပိုမို၍ဦးဆောင်လာနေပြီး အဆိုပါ ပြည်တွင်းမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ပိုမိုမြှင့်တင်စေသည်။ အဝေးမှနေ၍ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကိရိယာများနှင့် နည်းပညာများကို ပံ့ပိုးပေးခြင်းနှင့် အချို့သော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း ဝန်ထမ်းများကိုထည့်သွင်းခြင်းဖြင့် HARP-F သည် ကျွန်ုပ်တို့၏လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့်အတူ အစီအစဉ်လည်ပတ်သည့် အချိန်စက်ဝန်းတစ်လျှောက်တွင် အတူတကွ လုပ်ဆောင်စေပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏သွင်းအားစုများသည် ၎င်းတို့၏စွမ်းဆောင်နိုင်ရည်များနှင့် အညီ ချိန်ညှိနိုင်စေသည်။ ထိုသို့ ပြုလုပ်ခြင်းသည် ၎င်းတို့၏ အနာဂတ်တွင် ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု တိုးတက်စေသည်။